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Økonomi- og Indenrigsministeriet

Folketingets Kommunaludvalg har den 31. maj 2012 stillet følgende spørgsmål 
nr. 49 (L 187) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 49:
”Ministeren bedes oplyse, hvorfor SKAT ikke er i stand til at oplyse, hvor man-
ge grunde der har en omberegnet grundværdi jf. § 33, stk. 16, 17 og 18 jf. be-
svarelsen af spørgsmål 12, da det må kunne forventes, at Skatteministeriet 
har en registrering af de lovmæssige ansættelser, der er foretaget, idet det el-
lers ville være umuligt at opkræve ejendomsskat efter disse ansættelser.”

Svar:
Skatteministeriet har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til:

”I svaret på spørgsmål 12 blev det bl.a. oplyst, at der ikke foreligger tilgænge-
lige oplysninger til besvarelse af det pågældende spørgsmål.

For at en ejendom bliver omfattet af lovforslagets § 3, skal der for ejendom-
men have været foretaget en omberegning efter vurderingslovens § 33, stk. 
16, 17 eller 18 i perioden fra 2003 til lovforslagets ikrafttræden. Samtidig vil det 
forudsætte, at ejendommen har eller har haft ansat et fradrag i grundværdien 
for forbedringer, da lovforslaget kun adskiller sig fra gældende lov vedrørende 
disse ejendomme. 

Der foreligger iflg. SKAT antalsmæssige opgørelser af hvor mange ejendom-
me, der hvert år har været omfattet af § 33, stk. 16, 17 eller 18. Der foreligger 
derimod ikke antalsmæssige oplysninger over, hvor mange ejendomme der 
samtidig har haft ansættelser af fradrag i grundværdien for forbedringer. 

Der foreligger således ikke tilgængelige oplysninger til besvarelse af spørgs-
målet.

Det er iflg. SKAT ikke muligt inden for de tidsfrister, som udvalget har fastsat, 
at udsøge de ejendomme, hvor begge forhold er opfyldt. En sådan udsøgning 
må i øvrigt antages at ville være ganske bekostelig.

SKAT har oplyst, at antallet af ejendomme, der fik foretaget omberegning ved 
seneste vurdering (2011), udgjorde i alt 28.871.” 

Med venlig hilsen

Margrethe Vestager

Folketingets Kommunaludvalg

Kommunaludvalget 2011-12
L 187 , endeligt svar på spørgsmål 49
Offentligt


